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Protokół nr XXIII/01 
 z XXIII Sesji Zwyczajnej 

Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 30 marca 2001 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Eugeniusz 
Gajewski – na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził 
prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie 
Przewodniczący powitał przybyłych gości zgodnie z załącznikiem nr 2.  

Po czym Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu z XXII Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 2 marca 2001 r. W związku z 
tym, że radni uwag nie zgłosili Przewodniczący ogłosił głosowanie, w którym 
51 obecnych członków rady jednogłośnie przyjęło niniejszy protokół. 

W dalszej części Przewodniczący zwrócił się z pytaniem o uwagi do 
porządku obrad sesji, które zostały zgłoszone przez: 
 Wicestarostę – pana Marka Panka, który w imieniu Zarządu Powiatu 

zaproponował przeniesienie punktu 5, dotyczącego uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2001 rok - druk  
nr 224 do punktu 13; 

 Przewodniczącego Rady, który po uzgodnieniach z Klubem SLD 
zaproponował przeniesienie punktu 11, dotyczącego informacji na temat 
procesu likwidacji i prywatyzacji ZOZ-u w Wejherowie przed sprawozdanie 
z działalności Rady Społecznej ZOZ, czyli do punktu 6; 

 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – pana Jana Nowickiego, który w 
imieniu komisji złożył wniosek o zawarcie: 
- w punkcie 10 – uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 

zmiany uchwały Nr XX/212/2000 Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 
22 grudnia 2000 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej – druk nr 226,  

- w punkcie 11 – uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na powołanie rzeczoznawców przez Komisję Rewizyjną 
do kontroli w likwidowanym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Wejherowie 
– druk nr 227; 

 radny Józef Reszke stwierdził, że Przewodniczący Rady nie przestrzega 
porządku obrad, a ponadto przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji powinno 
znajdować się w punktach kończących sesję, aby radni mogli zapoznać się z 
jego treścią i wnieść do niego uwagi. Przedstawiciel Klubu Platforma 
Obywatelska nie będzie dyskutował z Przewodniczącym Rady przeddzień 
sesji na temat porządku obrad, ponieważ uzgodnienie, co do jego treści 
powinno dobyć się przed wysłaniem radnym materiałów na sesję. Po czym w 
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imieniu Klubu Platforma Obywatelska złożył wniosek o przeniesienie punktu 
11, dotyczącego informacji na temat procesu likwidacji i prywatyzacji  
ZOZ-u w Wejherowie przed projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
likwidacji samodzielnego publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Wejherowie - druk nr 223 A. 

W związku z tym, że innych uwag nie zgłoszono Przewodniczący 
zarządził głosowanie nad porządkiem obrad z zaproponowanymi zmianami, w 
którym 51 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: za 49 
osób, wstrzymały się od głosu 2 osoby. 
 
Ad.2. 

W dalszej części Przewodniczący Rady poinformował o: 
- planowanej uroczystej Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego na placu 

Wejhera w dniu 24 kwietnia br., podczas której zostanie nadany tytuł 
Honorowego Obywatela Powiatu Wejherowskiego panu prof. Gerardowi 
Labudzie; 

- możliwości zaprzysiężenia radnych, do uzyskiwania informacji niejawnych, 
co szczegółowo przedstawił naczelnik Wydziału Organizacyjnego – pan 
Zbigniew Nowosadzki zgodnie z załącznikiem nr 3; 

- powstaniu Klubu Platforma Obywatelska; 
- zmianie Przewodniczącego Klubu SLD na radnego Wiesława Sikorę; 
- możliwości wglądu w Biurze Rady do wystąpienia pokontrolnego 

Najwyższej Izby Kontroli. 
 
Ad.3. 
 Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że inicjatorem programu 
Wejkard w powiecie wejherowskim jest Komisja Promocji i Ochrony Zdrowia, 
udzielając głosu jej przewodniczącemu - Andrzejowi Dziedzic, którego 
wystąpienie stanowi załącznik nr 4. Po czym, dziękując za zaproszenie i chęć 
wprowadzenia programu Wejkard w powiecie wejherowskim, zwracając 
szczególną uwagę na zagrożenia związane z nadciśnieniem tętniczym i 
rozwiązania, które mają zapobiec jego powstawaniu, kolejno głos zabrali: 
- pan prof. Wiesław Makarewicz – Rektor Akademii Medycznej w Gdańsku,  
- pan Roland Furmes – Konsul Generalny Niemiec, 
- pan Bo Emthen – Konsul Generalny Szwecji, 
- pani prof. Barbara Krupa-Wojciechowska – Przewodnicząca Oddziału 

Gdańskiego PTNT, 
- pan prof. Bogdan Wyrzykowski – Kierownik Kliniki Nadciśnienia 

Tętniczego i Diabetoligii, 
- pan Grzegorz Szalewski – Starosta, którego zdaniem niniejszy program 

przyczyni się do zmniejszenia chorób krążenia w powiecie.  
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Po czym Przewodniczący Rady ogłosił 20 minutową przerwę, podczas 
której opuścił obrady wraz ze Starostą i zaproszonymi gośćmi.   
 
Ad.4. 

Po przerwie obrady wznowił Wiceprzewodniczący Rady – Wiesław 
Szczygieł, udzielając głosu Wicestaroście – panu Markowi Pankowi, który 
przedstawił sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 5). Do 
powyższego zgłoszono następujące uwagi: 
 radny Tadeusz Wolski zwrócił się z prośbą o szczegółowe informacje na 

temat wyboru wykonawcy usługi medycznej w ramach programu Wejkard; 
 radna Elżbieta Rogala-Kończak zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie powodu 

odwołania dyrektora Ogniska Wychowawczego im. K. Lisieckiego 
„Dziadka” - panią Ewę Krasną oraz o zmianę lokalizacji Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Wejherowie; 

 radna Stanisława Bujanowicz zwróciła się z prośbą o: 
- przedstawienie wysokości kosztów, które wiązać się będą z remontem II 

piętra budynku starostwa, 
- wyjaśnienie powodu dofinansowania biletów miesięcznych uczniom szkół 

powiatowych w wysokości 50%, a studentom – aż 70%, 
- przedstawienie wysokości kosztów związanych z wdrażaniem programu 

Wejkard, 
- spis majątku starostwa, 
- skutki finansowe zmiany dodatków funkcyjnych i motywacyjnych dla 

dyrektorów powiatowych placówek oświatowych, 
- przedstawienie składu osobowego zespołu ds. promocji. 

Po czym pani Gabriela Lisius poinformowała i zachęciła radnych do 
udziału w aukcji prac dzieci z Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1, 
prowadzonej w sali konferencyjnej. 
 
Ad.5. 

Następnie również pani Gabriela Lisius przedstawiła projekt uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji Powiatowego Ośrodka 
Profilaktyki i Wczesnej Terapii Uzależnień w Wejherowie – druk nr 222. 
Zdaniem radnego Józefa Reszke proces likwidacji trwał za długo, dlatego koszty 
jego funkcjonowania wzrosły o 49.000 zł.  

Wobec braku dalszych uwag do wyżej wymienionego projektu uchwały 
Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł ogłosił głosowanie, w 
którym 48 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: za 39 
osób, przeciw głosowało 7 osób, wstrzymały się od głosu 2 osoby. Uchwała 
została przyjęta zwykłą większością głosów.  
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Ad.6. 
W dalszej części Wicestarosta - pan Marek Panek przedstawił informację 

na temat podsumowania procesu prywatyzacji ZOZ w Wejherowie zgodnie z 
załącznikiem nr 6. Natomiast informację na temat podsumowania procesu 
likwidacji ZOZ w Wejherowie przedłożyła pani Alina Mańdziuk zgodnie z 
załącznikiem nr 7. Do powyższego zgłoszono następujące uwagi:  
 radny Dariusz Rytczak zwrócił się z pytaniem, dotyczącym zabezpieczenia 

środków w budżecie na pokrycie strat i zobowiązań, które wynikły podczas 
likwidacji ZOZ-u (tzn. opłata wierzycieli, wypłata 13-tych pensji za 1999 i 
2000 rok); 

 radną Elżbietę Rogala-Kończak zainteresował powód nie dzierżawienia od 
miesiąca czerwca ubiegłego roku obiektów przychodni zdrowia przez 
likwidatora oraz czy do długu ZOZ-u należy doliczyć odsetki. Dodatkowo 
radna uważa, że przez przedłużenie terminu likwidacji ZOZ-u wzrośnie 
wynagrodzenie likwidatora, co również obciąża budżet powiatu; 

 radny Tadeusz Wolski stwierdził, że za niewykonanie uchwał Rady Powiatu 
odpowiada Zarząd Powiatu; 

 radny Józef Reszke złożył wniosek o dokonanie zapisu w sprawozdaniu z 
wykonania uchwał Rady Powiatu Wejherowskiego, informującego o 
niewykonaniu przez Zarząd Powiatu uchwały Nr XVI/188/2000 Rady 
Powiatu Wejherowskiego z dnia 25 sierpnia 2000 r. w sprawie  likwidacji 
samodzielnego publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wejherowie oraz 
o przedstawienie wysokości wynagrodzenia likwidatora; 

 radny Krzysztof Krzemiński zwrócił się z prośbą o przedstawienie wysokości 
kosztów procesu likwidacji ZOZ-u w Wejherowie w rozbiciu na koszty 
poniesione w każdym miesiącu; 

 radny Mariusz Mówka zwrócił się z prośbą o dokonanie podziału kosztów 
przedłużenia likwidacji na rzeczowe i osobowe.  

W związku z przedstawionymi uwagami głos zabrała pani Alina 
Mańdziuk wyjaśniając, że: 
- ZOZ w likwidacji obecnie kontrolowany jest przez Komisję Rewizyjną Rady 

Powiatu Wejherowskiego ; 
- obecnie znane kwoty zadłużenia ZOZ-u, to należności bez odsetek, natomiast 

odnośnie odsetek od tzw. 13-tek zostaną podjęte negocjacje;  
- pobiera wynagrodzenie o dzieło bez względu na termin wykonania pracy w 

kwocie 20.000 zł + podatek VAT; 
- w momencie podjęcia uchwały o wydzierżawianiu majątku trwałego w 

czerwcu ubiegłego roku nie można było dzierżawić obiektów, ponieważ 
niepubliczne ZOZ-y nie posiadały jeszcze pozwolenia na prowadzenie 
działalności. Niniejsza sytuacja unormowała się dopiero w listopadzie, lecz 
wówczas Zarząd Powiatu prowadził prace nad projektem uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie sprzedaży środków trwałych 
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likwidowanego ZOZ-u. Wobec powyższego wydzierżawianie obiektów było 
bezzasadne; 

- obecnie wszystkie powstałe podmioty posiadają promesę na władanie 
środkami – czynsz dzierżawny jest płatny rocznie i wynosi 1% wartości 
środka, a w przypadku środków zamortyzowanych wynosi 10 zł na rok;   

- koszt całego procesu likwidacji ZOZ-u w Wejherowie zostanie 
przedstawiony w sprawozdaniu po jego zlikwidowaniu; 

- nie ma wpływu na zadłużenie ZOZ-u, ponieważ likwiduje placówkę, która 
była zadłużona już przed wszczęciem procesu likwidacji; 

- wszystkie zadłużenia ZOZ-u w momencie zlikwidowania placówki zostaną 
przejęte przez powiat; 

- koszty przedłużenia likwidacji miesięcznie wyniosą 10.000 zł, w tym na 
koszty osobowe przewiduje przeznaczyć 6.000 zł, a na koszty rzeczowe – 
4.000 zł. 

Dodatkowych wyjaśnień udzielił Wicestarosta – pan Marek Panek, 
potwierdzając informację przedmówcy odnośnie planów Zarządu Powiatu, 
dotyczących sprzedaży środków trwałych likwidowanego ZOZ-u, co nie zostało 
zaakceptowane przez Radę Powiatu. Ponadto Zarząd Powiatu przewiduje 
spłacenie zobowiązania likwidowanego ZOZ-u po sprzedaży jego majątku oraz 
przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Radzie Powiatu 
Wejherowskiego.  
 
Ad.7. 
 Po czym sprawozdanie z działalności Rady Społecznej ZOZ w 
Wejherowie (załącznik nr 8) przedłożył Sekretarz Powiatu – pan Jacek Lass. 
Zdaniem członków Komisji Budżetu i Finansów - informował radny Józef 
Reszke - zasadność działania Rady Społecznej ZOZ podczas procesu likwidacji 
jest kontrowersyjna. Radca prawny – pani Alina Mańdziuk wyjaśniła, że 
podczas likwidacji dokonywane działania nie podlegają akceptacji Rady 
Społecznej. Ponadto pan Jacek Lass poinformował, że nie chciano pochopnie 
odwołać niniejszą radę, a jej funkcjonowanie nie pociągało skutków 
finansowych. 
 
Ad.8. 
 W związku z powyższym Wicestarosta – pan Marek Panek przedstawił 
projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie odwołania Rady 
Społecznej ZOZ w Wejherowie - druk nr 221 - zgłaszając autopoprawkę 
Zarządu Powiatu, czyli dodanie § 1 o następującej treści: 
„Przyjmuje się sprawozdanie z działalności Rady Społecznej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Wejherowie, stanowiące załącznik do niniejszej uchwały.” 
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Wobec braku uwag do wyżej wymienionego projektu uchwały 
Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł ogłosił głosowanie, w 
którym 48 obecnych członków rady głosowało jednogłośnie za przyjęciem 
niniejszej uchwały wraz z autopoprawką. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.9. 
 Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
zmiany uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji 
samodzielnego publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wejherowie - druk  
nr 223 A - przedstawił Wicestarosta – pan Marek Panek.  

W związku z tym, że uwag nie zgłoszono Wiceprzewodniczący Rady – 
pan Wiesław Szczygieł ogłosił głosowanie nad projektem uchwały, w którym 48 
obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: za 29 osób, przeciw 
9 osób, wstrzymało się od głosu 10 osób. Uchwała została przyjęta zwykłą 
większością głosów.  
 
Ad.10. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego w jednostkach organizacyjnych 
powiatu wejherowskiego oraz w sprawie  wyrażenia zgody na ustalenie wartości 
jednego punktu w złotych - druk nr 225 - przedłożył Sekretarz Powiatu – pan 
Jacek Lass.  

Po czym w związku z brakiem uwag Wiceprzewodniczący Rady – pan 
Wiesław Szczygieł ogłosił głosowanie nad projektem uchwały, w którym 48 
obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: za 47 osób, 
wstrzymała się od głosu 1 osoba. Uchwała została przyjęta zwykłą większością 
głosów.  
 
Ad.11. 
 Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Jan Nowicki 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XX/212/2000 Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia  
22 grudnia 2000 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej - druk nr 226. Zdaniem radnego Józefa Reszke należy jedynie 
przesunąć termin kontroli w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. Wówczas 
radny Jan Nowicki poinformował, że w niniejszej placówce aktualnie 
prowadzona jest kontrola NIK-u, wobec czego nie uzasadnione jest ponowne 
sprawdzanie działalności owej placówki. Po czym radny Józef Reszke zwrócił 
się z pytaniem o zakres kontroli NIK-u, na co odpowiedzi udzieliła pani 
Genowefa Małyszko – dyrektor PCPR stwierdzając, że niniejsza kontrola 
przeprowadzana jest kompleksowo.  

W związku z tym, że innych uwag nie zgłoszono Wiceprzewodniczący 
Rady – pan Wiesław Szczygieł ogłosił głosowanie nad omawianym projektem 
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uchwały, w którym 48 obecnych członków rady głosowało w następujący 
sposób: za 46 osób, wstrzymały się od głosu 2 osoby. Uchwała została przyjęta 
zwykłą większością głosów.  
 
Ad.12. 
 Kolejny projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na powołanie rzeczoznawców przez Komisję Rewizyjną do 
kontroli w likwidowanym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Wejherowie - druk  
nr 227 - przedłożył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Jan Nowicki. 
Wówczas radny Józef Reszke w imieniu Klubu Platforma Obywatelska 
stwierdził, że nie do przyjęcia jest sytuacja, w której były pracownik ZOZ-u - 
radny Andrzej Dziedzic - użytkujący obecnie mienie służby zdrowia, był 
rzeczoznawcą z zakresu wiedzy medycznej. W niniejszej sytuacji należy 
zatrudnić niezależnego rzeczoznawcę, ponieważ złą praktyką jest powoływanie 
ekspertów z grona radnych powiatowych. Po czym głos zabrał radny Henryk 
Mizak, nie wyrażając zgody na pełnienie funkcji rzeczoznawcy podczas kontroli 
ZOZ-u w Wejherowie. Następnie radny Wiesław Sikora w imieniu Klubu SLD 
zgodził się z opinią Klubu PO dziwiąc się, że nie skonsultowano kandydatur na 
ekspertów z osobami ujętymi w projekcie uchwały. W związku z powyższym 
radny Jan Nowicki złożył wniosek o udzielenie 10 minutowej przerwy, z czym 
zgodził się Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł, ogłaszając 
przerwę. 

Po przerwie obrady wznowił Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław 
Szczygieł, udzielając głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej – panu 
Janowi Nowickiemu, który złożył wniosek o zdjęcie omawianego projektu 
uchwały z porządku obrad. W przeprowadzonym przez Wiceprzewodniczącego 
Rady – pana Wiesława Szczygieł głosowaniu wniosek został przyjęty przez 49 
obecnych członków rady następującym stosunkiem głosów: za 48 osób, 
wstrzymała się od głosu 1 osoba.  
 
Ad.13. 
 Wówczas Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł udzielił 
głosu pani Janinie Szalskiej – Skarbnikowi Powiatu, która w imieniu Zarządu 
Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie zmiany budżetu powiatu na 2001 rok - druk nr 224. Po czym zgłoszono 
poniższe uwagi: 
- radny Józef Reszke poinformował o negatywnej opinii Komisji Budżetu i 

Finansów, dotyczącej omawianego projektu, przede wszystkim ze względu 
na wprowadzenie inwestycji niezaplanowanych. Zdaniem radnego 
pracownicy starostwa nie przestrzega ustawy o finansach publicznych i 
uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie trybu uchwalania 
budżetu powiatu. Uważa on, że jeżeli dokonuje się remontów w placówkach 
oświatowych, to powinny one być kompleksowe, lecz ze względu na brak 
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sieci szkół w powiecie wszystkie inwestycje w szkołach powinny być 
wstrzymane. Ponadto radny jest zdania, że należy inwestować w placówki 
już istniejące, a nie tworzyć nowe. Wizytówką powiatu wejherowskiego 
powinno być muzeum piśmiennictwa kaszubsko-pomorskiego, któremu 
należy przekazać znacznie większą ilość środków na remont i bieżące 
utrzymanie. Ponadto Komisja Budżetu i Finansów nie zaopiniowała zakupu 
samochodu dla potrzeb starostwa; 

- radny Krzysztof Krzemiński przedstawił opinię i zastrzeżenia Komisji 
Polityki Gospodarczej zgłoszone przez jej członków podczas omawiania 
projektu, zwracając szczególną uwagę na remont II piętra budynku starostwa; 

- radny Władysław Hirsch w imieniu Klubu PO złożył wniosek o zdjęcie 
omawianego projektu ze względów proceduralnych, a mianowicie braku 
wykazu zadań zwartych w art. 124 ustęp 4 ustawy o finansach publicznych. 
Klub PO będzie opiniował wszelkie zmiany budżetu powiatu dopiero po 
uzupełnieniu, brakującego planu wieloletniego inwestycji w placówkach 
powiatowych; 

- radny Dariusz Rytczak poinformował, że również członkowie Klubu UW 
będą głosować przeciw zmianie uchwały budżetowej zawartej na druku  
nr 224. Zdaniem radnego Komisja Budżetu i Finansów powinna jako ostatnia 
opiniować uchwałę i zmiany uchwały budżetowej. Ponadto radny uważa, że 
źle zorganizowana jest praca Rady Powiatu. Sądzi on, że wydatki na oświatę 
powinny być bardzo dokładnie zweryfikowane i należy je planować dopiero 
po ustaleniu sieci szkół; 

- radny Wiesław Sikora powiadomił, że Klub SLD będzie głosował przeciw 
zmianie uchwały budżetowej ze względu na zmniejszenie wydatków 
przewidzianych na inwestycje drogowe. Zdaniem radnego brakującą kwotę 
215.000 zł należy uzupełnić z innych działów budżetowych. Remont 
budynku starostwa oraz przekazanie środków na sale gimnastyczne i basen 
budzi również kontrowersje wśród członków klubu. Natomiast odnośnie 
dodatków motywacyjnych i funkcyjnych dla nauczycieli, to należy przekazać 
niniejszą kwotę dla wychowawców klas, opiekunów staży i nauczycieli 
praktycznej nauki zawodu; 

- radna Stanisława Bujanowicz również poinformowała, że Klub PS jest 
przeciwny podjęciu niniejszej uchwały. Zasadą powinno być, by Komisja 
Budżetu i Finansów jako ostatnia opiniowała uchwały, dotyczące zmiany 
budżetu powiatu. Natomiast materiałów na sesję powinno być coraz mniej, a 
Przewodniczący Rady mógłby dzień przed sesją spotkać się z 
Przewodniczącymi Klubów i przekazać im owe materiały. 

 W związku z powyższymi uwagami Wiceprzewodniczący Rady – pan 
Wiesław Szczygieł udzielił głosu: 
 Wicestaroście – panu Markowi Panek, który poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów poprosił o wyrażenie opinii na 
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temat zakupu samochodu dla potrzeb starostwa, co zostało zignorowane 
przez jej przewodniczącego; 

 pani Gabrieli Lisius, która poinformowała członków rady, że żaden powiat 
nie ma opracowanej sieci szkół ponadgimnazjalnych. Wydział Edukacji 
wspólnie z Komisją Edukacji pracują nad określeniem powyższego, na co 
mają czas do końca czerwca, a uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego  w 
niniejszej sprawie musi być podjęta do końca grudnia bieżącego roku. 
Ponadto wyjaśniła, że Komisja Edukacji wnioskowała o podwyższenie 
wysokości dodatków funkcyjnych i dodatków motywacyjnych dla 
nauczycieli praktycznej nauki zawodu; 

 pani Janinie Szalskiej, która stwierdziła, że budżet powiatu został 
przygotowany i podjęty zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą 
Rady Powiatu o trybie prac nad budżetem powiatu; 

 pani Alinie Mańdziuk, która przedstawiła opinię prawną, dotyczącą trybu 
uchwalania budżetu zgodnie z załącznikiem nr 9; 

 Staroście – panu Grzegorzowi Szalewskiemu, który stwierdził, że Zarząd 
Powiatu przedstawił Radzie projekt zmiany budżetu zawarty na druku nr 224 
wraz z autopoprawkami. Ponadto poinformował o:   
- przeznaczeniu przez powiat wejherowski - jako jedyny w województwie - 

całej subwencji drogowej na inwestycje i remonty na drogach 
powiatowych; 

- prowadzeniu rozmów Zarządu Powiatu z urzędem marszałkowskim, 
dotyczących wspólnego prowadzenia muzeum piśmiennictwa kaszubsko-
pomorskiego;  

- zdobyciu przez trzy szkoły prowadzone przez powiat pożyczki z funduszu 
ochrony środowiska, czyli około 360.000 zł na stolarkę okienną; 

- pracach Zarządu Powiatu nad opracowaniem wieloletniego planu 
inwestycyjnego w placówkach powiatowych; 

- przekazaniu kwoty zawartej w wolnych środkach około 151.000 zł na cele 
wskazane przez członków rady; 

 panu Józefowi Reszke, który stwierdził, że tryb uchwalania budżetu 
obowiązuje przy każdej zmianie budżetu powiatu. Zdaniem radnego Starosta 
mówi nieprawdę, informując o przeznaczeniu całej subwencji drogowej na 
drogi powiatowe. Ponadto powiat kociewski uchwalił już sieć szkół 
ponadgimnazjalnych. Radni powinni znać wysokość długu po 
zlikwidowanym ZOZ-ie, a w placówkach oświatowych należy 
przeprowadzić kompleksowe remonty, korzystając np z możliwości 
uzyskania pożyczki z funduszu ochrony środowiska. Radny poinformował 
również o zobowiązaniu Starosty, na posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Finansów, dotyczącym usunięcia z projektu budżetu załącznika nr 4; 

 pani Elżbiecie Rogala-Kończak, która poinformowała o nie opiniowaniu 
przez Komisję Edukacji inwestycji w placówkach oświatowych; 
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 panu Wiesławowi Sikorze, który stwierdził, że stałe komisje Rady Powiatu 
powinny opiniować inwestycje takie jak budowa sal gimnastycznych i 
basenów. Poinformował również o braku środków na wynagrodzenia dla 
nauczycieli w placówkach oświatowych w Redzie, z czym nie zgodził się 
Starosta, zapraszając na wspólne posiedzenie Zarządu Powiatu z dyrektorami 
szkół; 

 panu Tadeuszowi Wolskiemu, którego zdaniem inwestycje w Przychodni  
nr 1 przy ul Derdowskiego w Rumi powinny być wykreślone z planu 
zawartego w załączniku nr 4 do omawianego projektu budżetu. Wówczas 
Starosta wyjaśnił, że zgodnie z zapisem zawartym w powyższym załączniku 
powiat nie przekaże żadnych środków własnych na inwestycje w 
przychodniach zdrowia, które są w chwili obecnej sprywatyzowane; 

 panu Dariuszowi Rytczak, który zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji, 
przyjęty w przeprowadzonym głosowaniu jednogłośnie przez obecnych 
członków rady. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł ogłosił 
głosowanie nad omawianym projektem uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2001 rok wraz z autopoprawkami, w 
którym 43 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: za 25 
osób, przeciw 17 osób, wstrzymała się od głosu 1 osoba. Uchwała została 
przyjęta zwykłą większością głosów.  
 
Ad.14. 
 Następnie odnośnie niewyjaśnionych w trakcie sesji uwag do 
sprawozdania Zarządu Powiatu z prac miedzy sesjami wyjaśnień udzielili: 
 Wicestarosta – pan Marek Panek, informując o wpłynięciu dwóch ofert 

dotyczących programu Wejkard oraz o przypuszczalnym koszcie remontu II 
piętra siedziby starostwa w wysokości 97.000 zł; 

 etatowy członek Zarządu Powiatu – pani Gabriela Lisius informując, że:  
- na posiedzeniu Komisji Edukacji zostały zaprotokołowane informacje 

dotyczące zmiany lokalizacji siedziby poradni psychologiczno-
pedagogicznej; 

- 33 osoby skorzystały z dofinansowania biletów na dojazdy do szkół, a 
wysokość procentową opiniowała Komisja Polityki Prorodzinnej i 
Społecznej np proponując dofinansowanie biletów dla studentów w 
100%; 

- nie powstał zespół do spraw promocji powiatu, lecz wystosowano pisma 
odnośnie powyższego, na które powinny wpłynąć odpowiedzi; 

- program naprawczy Ogniska Wychowawczego K.Lisieckiego „Dziadka” 
omawiano na posiedzeniu Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej, 
dodatkowo wyjaśniając, że pani Ewa Krasna nadal jest zatrudniona w 
owej placówce. 
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Ad.15. 
 W dalszej części głos zabrali: 
- pan Józef Reszke, proponując wyjaśnienie niezgodności prawnych 

związanych z prowadzoną przez członka Zarządu Powiatu działalnością 
gospodarczą; 

- pan Jan Nowicki, prosząc Przewodniczących komisji o złożenie do  
6 kwietnia 2001 roku uwag i wniosków komisji do sprawozdania z 
wykonania budżetu; 

- pan Brunon Gajewski zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie 
refundacji kosztów przedsiębiorców z tytułu szkolenia uczniów; 

- pan Tadeusz Wolski zainteresował się pochodzeniem środków, z których 
zakupiony został samochód przez Zarząd Drogowy. 

Po czym Starosta – pan Grzegorz Szalewski zwrócił się do radnego Józefa 
Reszke z prośbą o przedstawienie na piśmie doniesienia na członka Zarządu 
Powiatu, prowadzącego działalność gospodarczą. Również Starosta 
poinformował o nie otrzymaniu przez powiat środków na refundację kosztów 
szkolenia uczniów oraz o wystosowaniu pism, mających na celu uzyskanie 
powyższego. Natomiast odnośnie zakupu samochodu reno laguna przez Zarząd 
Drogowy otrzymał środki z budżetu powiatu wejherowskiego. Następnie głos 
zabrał radny Jerzy Conradi informując, że pełnił funkcję członka Zarządu 
Powiatu zanim weszła w życie ustawa o ograniczeniu prowadzenia działalności 
gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Po czym opinię prawną, 
dotyczącą prowadzenia działalności gospodarczej przez członka Zarządu 
Powiatu (załącznik nr 10) przedstawiła pani Alina Mańdziuk – Radca Prawny, 
stwierdzając naruszenie prawa, co może być podstawą odwołania członka 
Zarządu Powiatu. Wówczas radny Józef Reszke stwierdził, że Starosta i 
Przewodniczący Rady powinni ujawnić i usunąć nieprawidłowość, wynikającą z 
prowadzenia działalności gospodarczej przez członka Zarządu Powiatu, z czym 
zgodził się radny Dariusz Rytczak. Następnie radny Piotr Mazurowski w 
imieniu Klubu SLD złożył na ręce Przewodniczącego Rady stanowisko klubu, 
stanowiące załącznik nr 11.   
 
Ad.16. 
 Po czym radna Elżbieta Rogala-Kończak wyraziła swoje niezadowolenie 
z braku przepływu informacji pomiędzy radnymi a Zarządem Powiatu. 
 Następnie Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł 
przypomniał o upływie terminu składania oświadczeń majątkowych przez 
radnych. 
 Jako kolejny głos zabrał radny Jerzy Zielonka, który zgodnie z 
załącznikiem nr 12 przekazał informację o powołaniu zespołu do spraw 
ogłoszenia Matki Bożej Wejherowskiej Patronką Powiatu Wejherowskiego. 
 Wówczas radny Stanisław Krawiec zaproponował wypłacenie 
pracownikom likwidowanego ZOZ-u tzw. 13-tej pensji za rok 1999. 
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 Również głos zabrał Sekretarz Powiatu, informując radnych o możliwości 
udziału w pracach komisji, oceniającej pracowników, a dotyczącej etatyzacji w 
urzędzie starostwa. 
 W związku z informacją Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny 
Józef Reszke poinformował, że posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 
odbędzie się 6 kwietnia 2001 roku o godzinie 14.00. 
 
Ad.17. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady – pan Wiesław Szczygieł dokonał 
zamknięcia XXIII Sesji Zwyczajnej o godzinie 15.00. 
 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Wyciąg z pisma UOP-u. 
4. Wystąpienie A.Dziedzica.  
5. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
6. Informacja nt. prywatyzacji usług medycznych. 
7. Informacja o stanie likwidacji ZOZ-u. 
8. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej ZOZ. 
9. Opinia prawna dot. trybu uchwalania budżetu. 
10. Opinia prawna dot. prowadzenia działalności przez członka ZP. 
11. Stanowisko Klubu SLD. 
12. Wystąpienie J.Zielonki. 
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